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Punkt Baggrund og forberedelse Referat 

Ref. fra sidste møde   

Valg af referent  Mikael Andreasen 

Det videre arbejde med, at skaffe 
flere lige muligheder for 
børnehaveadgang for 
dagplejeforældre 
Chef for dagtilbud, Charlotte Styver 
deltager 

Men temaet for snakken med dig er: hvordan kan 
vi som forældrebestyrelse følge op på den 
samtale vi har haft med Søren og Trine fra 
undervisnings- og børneudvalget. 
Her var der særlig fokus på, hvordan 
dagplejeforældre kan få en mere lige adgang til 
valg af børnehavepladser, så vi undgår forældre 
søger overflytning til vuggestue for at sikre sig en 
bestemt børnehave. 
Desuden har Charlotte fået tilsendt oplægget fra 
mødet med Udvalgsformand og næstformand 

Intro til hvad forældrebestyrelsen fokuserer på, samt 
hvorfor vi synes vi skal mødes med Charlotte. 
 
Intro af Charlotte, samt hendes erfaring/indgangsvinkel. 
– ser ingen hurtige løsninger på udfordringerne. 
Vuggestuerne er overfyldte (mere end normeringen), 
hvilket betyder, at vuggestuerne i høj grad selv fylder 
børnehaverne op. Det efterlader igen dagplejeforældre 
uden et reelt valg af børnehave. 
 
Hvordan kommer vi videre med samarbejdet og finder 
raske løsninger på denne problemstilling. 
Charlotte fortæller:  
Der er efter aftale med koncernchef Søren Aalund 
igangsat en proces, med at udarbejde nye 
anvisningssregler. Disse skal politisk behandles i august. 
Formålet med dette er bl.a. 

 Sikre gennemsigtighed i processen.  

 Lighed for loven 
 
I denne proces skal der sikres en politisk stillingtagen til,  
– hvor lang tid skal man have gået, inden man må flytte 
institution / evt. en max. alder for indskrivning i 
vuggestuen. 
 
Reglerne for sammensætning af børnegrupper, både i 
dagpleje og vuggestue: 
Etableret vuggestue -> venteliste pr opskrivningsdato 
Nystartet vuggestue -> man kan plukke og sammensætte 
gruppen så den er i balance 
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Fast nomeringssplit mellem vuggestue/børnehave 
(ex.:1/3 og 2/3) – men pga. manglende pladser 
overordnet set ikke muligt lige nu. 
 
Andre forhold: 
Der er heldigvis stadig mange 1. prioriteter i Dagplejen i 
flere områder.  
Rekruttering af dagplejere problemer i nogle områder, 
andre områder nemt. 
Ikke råd til at have overkapacitet / men lige nu har vi 
underkapacitet. 
Børnehavepladser er der nok af, men ikke altid i 
nærmiljøet.  
 
Hvad kan vi gøre helt specifikt: (fra Charlotte) - Sikre den 
gode fortælling ang. hvorfor man skal vælge dagplejen. 
 
Forældrene er tydelige i deres holdning til pasning. 
Blandt andet i ønsket om overflytninger 
vuggestue/vuggestue imellem.  
Hvilke regler ligger der for overflytninger – samt hvordan 
ligger prioriterings matrixen for dette i fremtiden? 
 
Kunne vi lade dagplejen køre børnehaver? 

- Lovgivningsmæssigt – hvad kan man? 
- Politisk vilje? (skal dagplejen kun have 0-2 årige?) 

 
Alle institutioner bruger udearealer til mindst en gruppe 
hver dag.  
 
Skal vi snakke yderligere med politikere, eller skal vi 
stikke piben ind? 

- Opfølgning i august når nye anvisningsregler 
skal snakkes igennem politisk 
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- Aktive i dialog møder 
 
Mulighed for at tage kontakt til alle formænd i 
dagtilbudsbestyrelserne. (sikre bred repræsentation) 
 
Anlægsinvesteringerne skal fokusere på at lave et faktisk 
normeringssnit der er 1/3 : 2/3 – her kan vi ogsaa skubbe 
paa! 
 

Aula På sidste møde aftalte vi, at følgende skulle 
deltage i en arbejdsgruppe, der skulle komme 
med et bud på en kommunikationsstrategi:  
Joel, Marie, Britt, Else.  
 
Efterfølgende er vi blevet inviteret til at deltage i 
en fælles kommunal arbejdsgruppe. 
 
 
Projektgruppe 1 – Hjemmesider + projektgruppe 2 
– Digitalt forældresamarbejde 

- Dorrit Lewis, Leder af Dagtilbud 
Galten/Låsby (hjemmesider) 

- Else Sall, Leder af Dagplejen 
- Forældrerepræsentanter Dagplejen 
- Daglig leder fra Skanderborg By 

(hjemmesider) 
- Forældrerepræsentanter fra Skanderborg 

By (forældresamarbejde) 
- David Nielsen, pædagog fra Hørning 

Dagtilbud 
- Evt. daglig leder og forælder fra Dagtilbud 

Ry 

God ide at få lavet en kommunikations strategi  
Det kunne være fint at lave denne i fællesskab med 
resten af dagtilbuddene. 
 
Forældre bestyrelses rep.: Britt & Mikael & Marie 
 
Mulighed for at teste Aula – kan en af os få adgang så vi 
kan se hvad der sker. 
Men Skanderborg dagtilbuds område eksistere ikke 
endnu. 
 
Timings: 
Superbrugere: okt.20 
Dagplejere: nov.20 
Forældre: Jan.21 
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- Evt. inddragelse af administrativ 
superbruger fra Bjedstrup Skole og 
Børnehus 

 
Som nævnt på mødet i går, kan det være en fordel 
at sammenlægge projektgruppe 1 og 2 for at 
skabe kontinuitet i gruppen og sammenhæng i 
måden vi kommunikerer til hhv. ”nye” 
forældre/medarbejdere og ”eksisterende” 
forældre/medarbejdere. Det betyder dog ikke 
nødvendigvis, at alle deltagere i gruppen skal 
være med i begge forløb. Men det tager vi en snak 
om, når vi går i gang 
 

PAUSE   

Corona En opdatering fra Else 
Snak om forældreunderstøttelse at indsatsen: 
Madpakker 
Afhentning 
 
Syge børn 
 

På baggrund af et møde med en gruppe dagplejere, var 
der kommet følgende ideer om tiltag, der kan hjælpe 
dagplejerne i en tid, hvor rengøring fylder meget. 

- Diskussion ang. afhentning (tidlig afhentning fra 
dagplejen for at give hjælp til dagplejeren) 

- Diskussion ang. Madpakke dag – hvor hver 
forældre bringer madpakke til deres barn. 

 
Der var på mødet en bred oplevelse af, at de fleste børn 
er kortere tid i Dagpleje end dagplejerens åbningstid. Og 
der var ikke opbakning til at opfordre til ekstra 
forældrehjælp som i det foreslåede. 
 
Det er okay at gøre rent, mens man har børn. Og det er 
ikke et bestemt tidspunkt på dagen, at rengøreringen skal 
finde sted. 
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Vedr. syge børn, var den seneste up date til forældrene 
muligvis ikke helt klar. Der kommer mange henvendelser 
omkring dette både fra forældre og dagplejere. 
Kan vi sende en up date ud, som kun omhandler hvilke 
sygdomssymptomer – snot, hvornår må man komme i 
dagpleje, og hvornår skal man blive hjemme. 
 
Mikael er klar til gennemlæsning – og dialog snak. 
 
 
 

Temadag med LMU LMU vil gerne være med til en workshop i 
dagtimerne 
Evt. inddragelse af læreplansarbejdet om børns 
medbestemmelse 
 
 
Workshop med LMU hvor der er udformet 
spørgsmål, som skal diskuteres i mindre grupper – 
3 grupper med hvert sit spørgsmål – opsamling, 
ideer nedskrives og de kan komme med på 
middagsmøder i legestuer som dialog tema.  
Forslag til spørgsmål:  
· Kan vi gøre noget for at dagplejen bliver mere 
bæredygtig og økologisk.  
· Hvordan gør vi opmærksom på det, vi allerede 
gør i forhold til mad og måltider.  

Hvordan får vi kommunikeret med forældrene 
om, hvad børnene er blevet tilbudt at spise i dag 

Nye principper udarbejdes efterfølgende ift. 
kommende kostpolitik. 
 

LMU vil gerne mødes med forældrebestyrelsen til et 
dagsmøde 
Der er LMU d. 11. sept. og d. 13. nov. Else melder tilbage, 
hvornår det kan passe. Britt understreger, at vi har 
arbejdet længe med f.eks. kost. At man som forældre har 
brug for, at det arbejde man laver, bliver til tiltag og 
skaber forandring. 
  
 
 
Ordinært LMU møde med Mikael/Lene: Fremlægning af 
fleksible mødetider / årsplan for ferieplanlægning. 
 
Inger Lise stopper / har vi den rigtige struktur (TR 
struktur!) – dette bliver besluttet på LMU 11.09.2020 
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Kan vi have flere emner på denne workshop ud 
over kostpolitik? 
 
Evt. Fleksible mødetider, ferieplanlægning (et år 
ad gangen) 
 
 

Nyt fra Else 
Budgetproces 2021 
Budget og kapacitet, Dagplejen 
Møder efter ferien 

 Handlekatalog bliver leveret til byrådet den 17 august. 
- Forældre bestyrelsen står standby til at råbe op 

hvis dette indeholder noget, vi har en holdning 
til. De politiske forhandlinger og arbejdet med 
det konkrete budgetforslag er de første uger i 
september. 

-  
Hvordan laver vi valg til Forældrebestyrelsen. 

- Stormøde? Brugerundersøgelse? Eller ?? 
Der var enighed om at vente til foråret 
 
Budget update – udgifter til værnemidler bliver 
kompenseret af statskassen 
Ansøgt om kompensation til lokalaftale ang. frihed / løn 
til dagplejerne for ekstra arbejde, skal bl.a. finansieres 
ved: 
Mindre forbrug af gæstevederlag (besparelse i forhold til 
budget) lidt færre kørselsudgifter og forhåbentlig en 
central kompensation. 
  
Mindre fald i børnetal i juni og forventet i juli (normal 
konjektur) 
 
LMU har nedsat gruppe til at kigge på rekruttering i de 
områder hvor vi har problemer. 
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Evt. og god sommer  Bestyrelsesmøde 26.08.2020 (alle læser handlekataloget 
inden / Else sender links så snart disse er klar 

 

 

 

 

 

 


